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§1 
 
Val av justeringsperson 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• utse Ann-Margret Nilsson att jämte ordföranden justera protokollet. 
 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• utse Sten-Eric Svensson att jämte ordföranden justera protokollet. 
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§2 
 
Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• lägga till två punkter under paragraf 10 Övriga ärenden 
• i övrigt godkänna föredragningslistan. 

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• godkänna föredragningslistan. 
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§3 
 
Anmälan av protokoll från föregående sammanträde 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna informationen till protokollet. 
 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna informationen till protokollet. 
 
Beslutsunderlag 

• Protokoll RPR 2021-12-10 
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§4 
 
Information om Region Hallands Forskning- och utvecklingspolicy 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna att information har lämnats till rådet. 
 
Ärendet 
Under dagens sammanträde visas Region Hallands framtagna film om den nya 
policyn för forskning och utveckling. Efter filmen finns möjlighet att ställa frågor till 
föredragande Stefan Lönn, verksamhetschef inom Hälso- och sjukvård. 

Lennart: det är mycket ord, men att utveckla sjukvården är inte så enkelt som det 
låter. Staberna är fullt sysselsatta med administration. När man hör Martin Engström 
utveckla resonemang för att ta fram nya läkemedel tänker jag att kostnaderna för 
detta är jättestora. Ta ned det på jorden och gör forskning som är viktig för 
vardagslivet, ta tag med de som arbetar på golvet. Kreativitet skapas genom att man 
först är oense, för att sedan skapa nya lösningar. 

Stefan: förra året hade vi 50 förfrågningar om att delta i det kliniska. Policyn säger att 
det tar tid, och att vi ska arbeta med att involvera bland annat näringsliv och akademi. 
Resurser inom hälso- och sjukvården finns. Kommunerna har också 
utvecklingsansvar. Kompetensen finns att samverka tillsammans, men det behövs ett 
lite annat arbetssätt, där för ny policy. 

Lise-Lotte: policyn är ett övergripande dokument. Från politiken tycker vi att policyn 
är viktig. Det är inte så att man har uppfunnit hjulet igen utan policyn försöker bredda 
och ta ett helhetsgrepp. Vi kanske hade behövt ha med några goda exempel på vad 
vi gör då det händer mycket i verksamheten som är sprunget i vad de "på golvet" ser. 
Det ska vi vara stolta över. 

Lennart: de flesta idéer kommer fram under kafferasten och det är bra att man har 
kommit igång med den tanken. Det kräver också en enorm utbildning. 

Stefan: att tala om att man är oense, det är det som är vetenskapens grund. Det 
förhållningssättet ska få komma fram. Vi jobbar också med att involvera patienterna i 
innovationslösningar och forskningslösningar.  
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Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna att information har lämnats till rådet. 
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§5 
 
Information om aktuellt läge avseende covid-19 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna att information har lämnats till rådet. 
 
Ärendet 
Under dagens sammanträde ges en kort föredragning av Anders Åkvist, chefläkare, 
om vaccinering samt vilka personer som ska provtas fortsättningsvis. 

Lise-Lotte ställer fråga till pensionsärsorganisationernas representanter: när ni träffar 
era medlemmar, känns det som att man driver på för det här med att vaccinera sig?  

Stenne: flera av våra föreningar har börjat med fysiska möten efter pandemin och det 
talas mycket om vaccination. Barnen vaccinerar sig men barnbarnen vaccinerar sig 
inte i lika hög utsträckning. 

Kerstin: det diskuteras mycket och vi äldre är arga för att man nonchalerar detta. Jag 
hade önskat att man hade satt ned foten från myndigheternas håll och haft strängare 
krav för vaccination för att skydda oss äldre. 

Kerstin ställer fråga till Anders om hur man når de som är svåra att nå avseende 
information om vaccination. 

Anders: det är jättesvårt och tvång fungerar inte. Vi har informationskampanjer. Vi vill 
nå ut i sådana här sammanhang hos er idag, och där man ser att vaccinationerna 
generellt är lägre. Information är a och o, ett öppet samtal som inte präglas av skam 
och skuld och aggression. 

Lennart: vår förening kommer att påpeka att alla ska vara vaccinerade. Vi äldre är 
mer benägna att vaccinera oss. Folkhälsomyndigheten har varit inkompetent. Inte en 
enda gång har vi fått konkreta svar från dem. Alla äldre är inte sköra utan bland de 
äldre finns det sköra. 

Johnny: på riksnivå har man talat om att skepticisim finns i socioekonomiskt svaga 
områden. Visst finns det vaccinationsbussar, har vårt sammabete fungerat väl med 
regionen och kommunerna? 
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Anders: vaccinationsbussen har varit  på många olika platser. Inte utifrån den 
socioekonomiska kartan utan där vi ser att vaccinationsviljan har varit lägre. 
Samarbetet med kommunerna har fungerat jättebra, även inom särskilt boende och 
hemsjukvård samt barn och ungas verksamheter. 

Johnny: har vi från regionens sida gjort det vi har kunnat göra? Finns information 
på andra språk till exempel? 

Anders: från nationellt håll finns information på många olika språk som har spridits av 
regionen.  

Lennart: vaccinationsviljan måste komma inifrån. 

  

  

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna att information har lämnats till rådet. 
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§6 
 
Information om Framtidens vårdinformationssystem (FVIS) 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna att information har lämnats till rådet. 
 
Ärendet 
Under dagens möte informeras om Framtidens vårdinformationssystem (FVIS) och 
regionens arbete med digitalisering av sjukvården av föredragare Edna Sinkjaer 
Sköld, strateg inom IT och digitalisering inom Region Halland.  

Edna: vi kommer behöva byta IT-system. Idag har vi många gamla system som ska 
ersättas med ett system, FVIS. Det nya systemet ska bli effektivt, bättre för 
patienterna och för oss. Det ska finnas mer möjligheter att delta i sin egen vård och 
det ska ge möjlighet till utveckling och innovation. 

Lennart: ger detta datalösningar i alla regioner? 

Edna: det finns idag möjlighet att skicka patienterna mellan Västra 
Götalandsregionen och Skåne, inom nationella programområden. Vi ska arbeta på 
samma sätt i framtiden och för att kunna det behöver vi utveckla en likhanterad 
dokumentation så att vi förstår varann i olika regioner. 

Kerstin: kommer systemet att fungera med privata vårdgivare? 

Edna: det privata ingår och det finns en brygga till kommunerna, men det är många 
system som byts ut och det är en lång resa. Nio regioner upphandlar systemet 
tillsammans. Det underlättar i samverkan. 

Lennart: hälsoekonomiskt är detta en utveckling som går åt rätt håll. 
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Ann-Margret: ska det finnas utbildning för att säkerställa att det fungerar? 

Edna: det handlar om förståelse och vilja samt utbildning för alla involverade, och 
kommunikation. Vi måste också tänka på medarbetarperspektivet. Införandet är 
planerat till år 2024 och vi jobbar aktivt med det hela tiden.  

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna att information har lämnats till rådet. 
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§7 
 
Information om klassificering av akuttider inom Folktandvården 
RS211288 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna att information har lämnats till rådet. 
 
Ärendet 
Vid förra sammanträdet ställdes fråga kring Folktandvårdens klassificering och rutiner 
kring akuttider och akuttidstaxa. Under dagens sammanträde lämnas skriftligt svar 
från cheftandläkare inom Närsjukvården.  

Lennart: jag ringde till Tandvårdsverket. Med akuttid menas inte det vi menar 
med akuttid. Med akuttid menas att man får en tandläkarundersökning och får 
problemet åtgärdat under samma besökstid. Därför kan vara att man få en akuttid 
och betala akuttaxa även om man kommer senare än ”akut”.  

Kerstin: jag gick till en privat tandläkare som informerade mig om att det står så, som 
du säger Lennart, i riktlinjerna, men de använder sig inte av det hos min tandläkare. 
Det är viktigt att vi får en bra information om detta på nästa möte. 

Ann-Margret: jag har blivit lovad att bli kallad men tillslut ringde jag själv och bad om 
att få bli kallad. Blir det akuttid då? Det kunde min tandläkare inte svara på.  

Stenne: Jag har ringt till 4 olika privattandläkare i Halmstad och ingen annan än 
Folktandvården tillämpar akuttidstaxan för om man åtgärdar ett problem vid samma 
tillfälle som undersökningen sker. 

Lise-Lotte: Det blir jättebra att få en ordentlig genomgång nästa gång. Det är bra att 
vi tänker ut konkreta exempel att ta upp tills dess. 
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Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna att information har lämnats till rådet. 
 
Beslutsunderlag 

• Information av klassificering av akuttider inom Folktandvården 
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§8 
 
Regionpensionärsrådets Temadag 2022 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna diskussionen till protokollet. 
  

 
Ärendet 
Föreslagna programpunkter för Regionpensionärsrådets Temadag 2022: 

  

1. Närsjukvårdens äldremottagningar och samverkan med hemsjukvården. 

  

- Inbokade talare: Camilla Andersson och Alexandra Riski-Wiklund som talade på 
RPR 2021-06-04 om Vårdcentralen Fjärås nystartade äldremottagning och andra 
liknande initiativ inom förvaltningen Närsjukvården. 

  

2. Erfarenheter från pensionärsorganisationerna för att möta ensamhet och 

psykisk ohälsa.  

  

- Inbokad talare: Markus Lingman, överläkare och strateg inom Region Halland, samt 
utsedd till Årets AI-svensk 2020. Marcus arbetar med informationsdriven vård och AI 
(artificiell intelligens). 

  

3. Munhälsans betydelse för en frisk ålderdom. 

Page 15 of 19



 Protokoll 
 Sammanträdesdatum 
 2022-02-18 

 
 

   

Regionpensionärsrådet    
 
 

 
Ordförandes sign Justerares sign Utdragsbestyrkande 

   

 

 

Ann-Margret: som inriktning på punkt tre kan vi ha tandhälsans inverkan på 
hälsosystemet överlag, och/eller "vådan" av att ha kvar sina tänder kvar när man blir 
äldre. Det är faktiskt lättare att borsta tandproteser än sina egna tänder. 

Stenne: inriktning för punkt tre kan också vara att det är en del äldre som inte har råd 
att gå till tandläkaren. 

Lennart: ett väldigt billigt sätt att komma runt det är att rengöra sina tänder! 

  

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att  

• anteckna diskussionen till protokollet. 
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§9 
 
På gång inom Region Halland 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna att information har lämnats till rådet. 
 
Ärendet 
Lise-Lotte: Det är mycket på gång inom politiken just nu och många stora frågor är 
prioriterade. Det handlar dels om att jobba av vårdköerna, det uppdämda 
vårdbehovet efter pandemin. Vi vet inte exakt hur stort det är. 

Mer konkret som sker är omställningen för God och nära vård inom hälso- och 
sjukvården. Det börjar röra på sig, det kom en lagrådsremiss i november 2021. Under 
förra året har man jobbat med överenskommelser kring God och nära vård. Det finns 
sex miljarder avsatt från nationellt håll för detta som kommer delas i regioner och 
kommuner. De delarna man lyfter är att utveckla primärvården, fast läkarkontakt, 
samverkan mellan regioner och kommuner. Det kommer ha betydelse för hur 
vårdvalet kommer att se ut. 

Angående samarbete med kommuner – man vill bredda detta och ha en dialog med 
brukarorganisationer och allmänorganisationer. Vi som användare måste förstå 
varför vissa saker sker i utvecklingen av vården, det är huvudfokus. Samarbetet har 
påbörjats och man jobbar nära varandra. 

Insatser inom vision e-hälsa 2025 är prioriterat område, även förstärkt 
ambulanssjukvård. 

Från pensionärsorganisationerna: vad ser ni att vi ska tänka på i arbetet framöver? 
Det är viktigt att ha dialog med er. 
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Lennart: jättebra om man kan ha en fast läkarkontakt. Men varje läkare kan inte ha 
så många patienter, det behöver bli färre än vad det är idag. 

Stenne: när man är i behovet av vård är det inte alltid läkarbehov jag har, det kan 
räcka med en distriktssjuksköterska ibland. 

Johnny: primärvårdsreformen, innehåller den ett listningstak? 

Lise-Lotte: det finns en diskussion om listningstak på vårdcentralerna. Den ska 
behandlas i mars och det är mycket motioner. Den är långtgående och ska beredas i 
socialutskottet 3e mars. 

Sjuksköterska är förstaingången många gånger. Det har funnits ett tryck nationellt att 
man tycker det är viktigt med fast läkarkontakt. 

Rolf: det finns exempel där man på vårdcentralen kan få träffa en äldre-sjuksköterska 
som man kan prata med, det har varit framgångsrikt och uppskattat.  

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

• anteckna att information har lämnats till rådet. 
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§10 
 
Övriga ärenden 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att  

• anteckna diskussionen till protokollet. 
 
Ärendet 
Lennart: den punkt jag bad om att få lägga till på mötet handlar om att ge information 
om benskörhet. Varje år sker 80 till 90 tusen benbrott i Sverige som beror på 
benskörhet. Av detta är 15 till 16 tusen höftfrakturer. Ca 10 procent av dessa dör av 
sin fraktur. Denna problematik omsätter 20 miljarder kronor i Sverige. Man kan mäta 
benskörhet och förebygga vidareutveckling av denna och om det behövs finns 
läkemedel att sätta in som förebyggande behandling. Området är oerhört eftersatt 
inom vården. Jag vill att vi tar hit någon som kan tala om detta, för detta är 
hälsoekonomi. Socialstyrelsen har tagit fram rekommendationer men de följs upp 
väldigt dåligt. 

Ann-Margret: jag vill lyfta vårdcentralsutredningen som vi gjorde och överlämnade för 
två år sedan. Vi ska nu skicka ut en enkät till samtliga vårdcentraler för att se om det 
har hänt något med detta. 

  

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att  

• anteckna diskussionen till protokollet. 
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